
Oświadczenie złożone 

przez senatora Andrzeja Kobiaka 

na 20. posiedzeniu Senatu 

w dniu 13 stycznia 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra sprawiedliwości, prokuratora generalnego Zbigniewa Ziobry 

Szanowny Panie Ministrze! 

W ostatnim czasie coraz powszechniejsze stało się korzystanie z jednorazowych alkotestów. Kierowcy 

wielokrotnie nie mają świadomości, że alkohol jeszcze znajduje się w ich organizmie, gdyż nie wykazują 

typowych objawów upojenia alkoholowego. Z obawy przed konsekwencjami podejmują decyzję o prowa-

dzeniu pojazdu na bazie szacunkowych danych z pomiarów dokonywanych powszechnie dostępnymi jedno-

razowymi alkomatami. Większość tych testów to koszt kilku złotych i jest to alternatywa dla bardzo drogich 

urządzeń. Zgodnie z założeniem alkotest wysokiej jakości powinien być wyprodukowany przy zastosowaniu 

najnowszych rozwiązań technologicznych i poddany długotrwałym procesom badawczym. 

W związku z licznymi wątpliwościami dotyczącymi dokładności i wiarygodności wielu jednorazowych 

testów zwracam się z prośbą o wskazanie, czy dopuszczanie do sprzedaży tego typu produktów jest podda-

wane kontroli. 

Andrzej Kobiak 

 
 


